
گ�روه اقتص�ادی: بالاخره با فش��ارهای نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی، دولت مجبور به فراهم کردن زیرساخت های 
دریافت مالیات از خانه های خالی شد. نخستین گام در این 
راس��تا، ایجاد س��امانه املاک و اسکان بود؛ سامانه ای که تا 

رسیدن به یک بستر هوشمند فاصله زیادی دارد. 
به گزارش »وطن امروز«، از پنجشنبه هفته گذشته همه 
خانوارهای مالک و مس��تأجر مکلف ش��دند نسبت به درج 
مشخصات محل سکونت )ملک( خود در سامانه جامع املاک 
و اس��کان ظرف ۲ ماه اقدام کنند. از ۱۹ فروردین س��امانه 
 amlak.mrud.ir جامع املاک و اسکان کشور به نشانی

پذیرای همه سرپرستان خانوارهای شهری و روستایی برای 
درج اطلاعات مالکیت و محل س��کونت )اقامتگاه( و املاک 
تحت مالکیت خود )با مالکیت های رسمی، وکالتی، تعاونی 

شهری و روستایی( ظرف مدت ۲ ماه است. 
یکی از مهم تری��ن اقدامات مجلس یازدهم که از همان 
ابت��دا با قدرت تمام، به س��رانجام رس��یدن آن را پیگیری 
می کرد اصلاح ماده ۵۴ مکرر قانون مالیات های مستقیم با 
موضوع مالیات ستانی از مالکان خانه های خالی بود؛ اتفاقی 
که اگر چه به دلیل ملاحظات ش��ورای نگهبان و ۲ مرتبه 
رفت و برگشت میان این شورا با مجلس، عملا به یک جدال 

ح��دود ۴ ماهه برای اص��لاح یک ماده از قانون مالیات های 
مستقیم تبدیل شد اما در نهایت با اعمال برخی اصلاحات 
مهم که با موافقت معاونت مس��کن وزارت راه و شهرسازی و 
س��ازمان امور مالیاتی به نمایندگی از وزارت اقتصاد همراه 
بود، این مصوبه ۵ آذر ۹۹ با تبدیل شدن به قانون، به یکی 
از بهترین پایه های مالیاتی مغفول مانده در سال های گذشته 
بدل گشت. این اصلاحیه در حالی آذرماه سال ۹۹ به قانون 
تبدیل ش��د که در آن الزامات و ضمانت های قانونی جهت 
برقراری مالیات بر خانه های خالی لحاظ شده است؛ جالب 
است بدانید قانون مالیات بر خانه های خالی از خرداد سال 

۹۳ به وزارتین راه وشهرسازی و اقتصاد ابلاغ شده بود اما به 
دلیل فقدان ضمانت ها و الزامات قانونی محکم، به سرانجام 
نرسید و به طور مشخص، به دلیل عدم راه اندازی و تکمیل 
س��امانه ملی املاک و اسکان از سوی وزارت راه  و شهرسازی 
در دوره وزیر سابق این وزارتخانه، خبری از اجرای آن نبود. 

سامانه حداقلی املاک و اسکان ■
در حال حاضر س��امانه موجود املاک و اسکان، ایرادات 
بنیادینی دارد که اصلی ترین آنها آنلاین نبودن آن اس��ت؛ 
موضوعی که باعث می ش��ود ام��کان تقاطع گیری اطلاعات 

امکان پذیر نباشد. 
همچنین دیگر بانک ه��ای اطلاعاتی مانند ثبت احوال، 
اطلاعات پستی و... به این سامانه متصل نیستند. این یعنی 
امکان اعتبارسنجی اطلاعاتی که به صورت خوداظهاری در 

این سامانه اعلام می شود وجود ندارد. 
همچنین گلوگاه های مناس��ب برای الزام مردم به اظهار 
صحی��ح داده ه��ا به وجود نیامده اس��ت. تا ح��دی که این 
س��امانه کد ملی مالکان و مستأجرها و اعضای خانوار را از 
س��امانه ثبت احوال استعلام نمی کند. این امر موجب ورود 
کدهای ملی  نادرست و عدم ارتباط صحیح بین کد ملی و 

کد پستی می شود. 
به طور خلاصه سامانه ملی املاک و اسکان با تجهیز حداقلی 
و بر اس��اس خوداظهاری مالکیت املاک به جنگ با یکی از 
بزرگ ترین مشکلات کشور یعنی مافیای مسکن رفته است. 

 اهداف کلان از ثبت اطلاعات ملکی خانوارها ■
هدف اول از اجرای این طرح، شناسایی واحدهای خالی 
از س��کنه از طریق س��امانه املاک و اسکان در مرحله اول 
جهت اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی و هدف دوم هم 
شناسایی محل سکونت خانوارهای شهری و روستایی و به 
نوعی اتصال کد ملی سرپرست خانوار و اعضای خانواده به کد 
پستی محل سکونت است. اگر چه در سرشماری های متعدد 
نفوس و مسکن در سال های گذشته، به رغم مراجعه واحد به 
واحد خانه ها، باید چنین نتایجی حاصل می شد اما هیچ گاه 
آمار به دس��ت آمده نتوانست برای اجرای برنامه های دولت 
اعم از تنظیم بازار مسکن و نیز برنامه ریزی برای شناسایی 
خانواده های فاقد مسکن یا افراد دارای بیش از یک ملک و 
اخذ مالیات از مالکانی که واحدهای مسکونی خود را خالی 
نگه می دارند، مثمر ثمر باشد و دولت به یک بانک اطلاعاتی 

دقیق درباره املاک موجود در کشور دست یابد. 
  هر خانوار تا چند واحد مسکونی معاف از مالیات می تواند  ■

داشته باشد؟
بر اس��اس اصلاحی��ه ماده ۵۴ مکرر قان��ون مالیات های 
مستقیم )قانون مالیات بر خانه های خالی( سال گذشته در 
مجلس، هر خانوار یک محل به عنوان محل اصلی سکونت 
و یک واحد مس��کونی دیگر هم در ش��هر دیگری به عنوان 
اقامتگاه فرعی می تواند داش��ته باشد. همچنین اگر افراد یا 
خانوارها بیش از واحدهای مذکور داشته باشند که بیش از 
۱۲۰ روز خالی از س��کنه باشد، مشمول قانون اخذ مالیات 
از خانه های خالی می ش��ود. بر اساس ماده ۵۴ مکرر قانون 
مالیات های مس��تقیم، ملاک اعمال مالی��ات بر واحدهای 
مش��مول دریافت این پایه مالیاتی، مالی��ات بر اجاره بهای 
س��الانه ای است که با استفاده از دفترچه تقویم املاکی که 
سالانه از سوی سازمان امور مالیاتی تهیه و به دستگاه های 

ذی ربط ابلاغ می شود، تعیین خواهد شد. 

بررسی میزان اجرای قوانین حوزه 
تولید در دستور کار دیوان محاسبات

رئیس کل دیوان محاسبات کشور 
در گفت وگو با خانه ملت با اشاره 
به اولویت های کاری دیوان در سال 
جدید، گفت: مقام معظم رهبری 
امسال را سال تولید؛ پشتیبانی ها، 
مانع زدایی ها نامگذاری کرده اند و بر این اس��اس ما ۵ 
قانون اصلی حوزه کس��ب و کار و تولید را احصا کرده و 
در دستور کار قرار دادیم تا مشخص شود کدام یک از 
بندهای این قوانین تاکنون اجرا نش��ده است. مهرداد 
بذرپاش با اش��اره به اینکه در حال حاضر رسیدگی به 
میزان اجرای قوانین حوزه تولید در دستور کار دیوان 
محاسبات است، ادامه داد: دیوان محاسبات با بررسی 
بند به بند قوانین حوزه کسب و کار و تولید، مقصران در 
این زمینه را شناسایی، احضار و دنبال خواهد کرد. وی 
همچنین تصریح کرد: در درجه اول پیگیر اجرای این 
قوانین هستیم و در صورت عدم اجرا توسط یک مقام 
مسؤول، حتما از مجاری قانونی و مکانیزم های تنبیهی 
خود استفاده خواهیم کرد. بذرپاش در پاسخ به سوالی 
مبن��ی براینکه آیا قوانی��ن تنبیهی ب��رای برخورد با 
متخلفان در این حوزه بازدارنده اس��ت یا خیر؟ گفت: 
قانون به ما اختیار داده تا به تخلفات مدیران و مسؤولان 
اجرایی رسیدگی کرده و در صورت اثبات جرم، پرونده 

آن را به قوه  قضائیه ارسال کنیم. 

 اخبار آزادسازی منابع ایران
 صحت ندارد

رئیس کل بان��ک مرکزی با بیان 
اینکه اظهارات افراد غیرمس��ؤول 
درباره منابع ای��ران در بانک های 
خارجی سندیت ندارد، گفت: چند 
ماه اس��ت بازار ارز ثبات نسبی به 
خود گرفته که حاصل تلاش مضاعف بانک مرکزی در 
این عرصه و همراهی صادرکنندگان و چشم انداز بهتر 
اقتصاد ایران است. عبدالناصر همتی در صفحه شخصی 
اینس��تاگرام خود نوشت: این روزها اشخاص مختلفی 
راجع به ارزهای ایران در بانک های خارجی و سرنوشت 
آنه��ا اظهارنظر و اطلاع رس��انی می کنن��د. از آنجا که 
اطلاعات مربوط به این منابع و وضعیت آنها در اختیار 
بانک مرکزی اس��ت، اظهارات افراد غیرمسؤول در این 

مورد سندیت ندارد.

سامانه محوری به جای ممیزمحوری 
مانعی برابر فساد در امور مالیاتی

 عضو کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات مجلس در گفت وگو با 
خان��ه ملت با اش��اره ب��ه مصوبه 
مجلس درباره ایجاد سامانه محوری 
ب��ه جای ممیزمح��وری در قانون 
مالیات بر ارزش افزوده، گفت: وصول مالیات براساس 
تشخیص ممیز مالیاتی باید از گردونه خارج و مالیات 
مطابق اطلاعات و خوداظهاری اش��خاص در س��امانه، 
دریافت و در صورت عدم ارائه اطلاعات صحیح توسط 
مالیات دهنده هم برخوردهای لازم انجام ش��ود. جعفر 
قادری ادامه داد: برای تشخیص و تعیین صحت و سقم 
اطلاع��ات مالیات دهندگان، می ت��وان از طریق رصد 
گردش مالی و بانکی شخص و اطلاعات دیگر سامانه ها 
اقدام و در صورت تخلف هم از جرایم سنگین استفاده 
کرد، بنابراین وصول مالیاتی از حالت تش��خیص های 
فردی به سیستمی، اقدام بسیار درستی است. وی افزود: 
اکنون در گمرک هم این اتفاق افتاده است، فرد ممیز 
و مامور گمرکی نباید برای واردکننده مشخص باشد و 
بای��د به صورت تصادفی مامور انتخاب ش��ود تا امکان 
ارتب��اط با واردکننده و فعال اقتصادی وجود نداش��ته 
باش��د. همچنین این موض��وع در مباحث مالیاتی هم 
وج��ود دارد، بنابراین س��امانه محوری جلوی فس��اد، 
سوءظن ها و ارتباطات ناسالم میان فعالان اقتصادی و 
برخی ممیزان را خواهد گرفت. قادری با بیان اینکه اگر 
اطلاعات برای دریافت مالیات بر اساس سامانه ملاک 
تش��خیص ق��رار گی��رد، بس��یاری از م��وارد ب��ه نفع 
مالیات دهن��ده خواهد بود، افزود: امکان بروز ایرادات و 
اش��کالاتی در محاسبات و ارزیابی ها از طریق ممیزان 
وجود دارد و باید به سمتی برویم که سیستم اداری ما 
از فرد و کارمندمحوری به سمت سیستم محوری حرکت 

کند. 

 معرفی مناطق مناسب
 برای راه اندازی مزارع رمز ارز

س��خنگوی صنعت برق از معرفی 
مناطق مناسب که تامین برق در آنجا 
با محدودیتی مواجه نیس��ت، برای 
راه ان��دازی مزارع رم��ز  ارز خبر داد. 
در  رجبی مش��هدی  مصطف��ی 
گفت وگ��وی تلفن��ی ب��ا صداوس��یما،  افزود: ع��لاوه بر 
گشایش هایی که در مصوبه جدید برای صنعت استخراج 
رمزارز ها لحاظ شده است، وزارت نیرو به دنبال این است 
که مناطق اولویت دار با ظرفیت های خالی را نیز مشخص 
کند که در آنها به دلیل سرمایه گذاری های صورت گرفته، 
محدودیت های تامین برق بسیار کمتر از سایر مناطق باشد. 
وی گفت: با هدایت مراکز استخراج رمزارز ها به مناطق 
اولویت دار و تشکیل مزارع بزرگ استخراج در کشور، امکان 
استفاده از تخفیف ولتاژ اتصال تا سقف ۲۰ درصد و تخفیف 
اتصال به اس��تخر های داخلی )۱۵ درصد( وجود خواهد 
داشت. رجبی مشهدی افزود: خرده ماینر ها یا افرادی که 
تمایل دارند سرمایه های خرد خود را در صنعت استخراج 
رمزارز ها سرمایه گذاری کنند، امکان استفاده از خدمات 
هتلینگ و میزبانی خرده ماینر ها توسط این مزارع بزرگ را 
خواهند داشت. سخنگوی صنعت برق با تاکید بر اینکه باید 
با تعامل با وزارت صمت امکان تسهیل در ارائه مجوز های 
لازم به مزارع استخراج رمزارز ها در این مناطق فراهم شود، 
ادامه داد: با اجرای این طرح شاهد رونق هر چه بیشتر این 

صنعت در کشور خواهیم بود. 

اخبار

اقتصادی

»وطن امروز« از نقاط ضعف سامانه املاک و اسکان گزارش  می دهد

قانون خوب، مجری بد
 با آنکه  قانون اخذ مالیات از خانه های خالی ابزار مناسب

  تنظیم بازار مسکن است اما نارسایی های سامانه املاک و اسکان
 آن را  از هدف اصلی خود منحرف کرده است

رشد 18 هزار واحدی شاخص کل
شاخص کل بازار سرمایه در پایان معاملات روز گذشته با ۱8 هزار و ۴۲7 واحد افزایش به رقم یک میلیون و ۲۴۴ هزار 
و ۵86 واحد رسید. همچنین شاخص کل هم وزن با ۵۰۹ واحد افزایش به رقم ۴۳۵ هزار و ۲۳۱ واحد رسید. در جریان 

معاملات روز گذشته بازار سرمایه حدود 7 میلیارد سهم به ارزش بیش از ۵ هزار میلیارد تومان داد و ستد شد.

چهارشنبه 25 فروردین 1۴۰۰
وطن امروز     شماره 318۴

موضوع اصلاح قیمت خرید تضمینی 
گندم ماه هاس��ت به دغدغه بخش 
بزرگی از کشاورزان کشور تبدیل شده است. دولت سال گذشته 
قیمت خرید تضمینی هر کیلو گندم داخلی را معادل ۴۰۰۰ 
تومان اعلام کرد. این قیمت اما با اعتراض های بسیاری از سوی 
کشاورزان و  اکثر نمایندگان مجلس، روبه رو شد. منتقدان اعلام 
کردند در صورت اصلاح نش��دن این قیمت، کاشت گندم با 
افت بسیار زیادی مواجه شده و کشور نیازمند واردات گندم 
آن هم با نرخی بسیار بالاتر از نرخ داخلی می شود. از همین 
رو منتقدان خواستار اصلاح نرخ خرید تضمینی و پرداخت 
این مبلغ به کشاورزان داخلی و جلوگیری از به خطر افتادن 
خودکفایی کشور در تولید این محصول راهبردی شدند. انتقاد 
از قیمت پایین گندم ادامه یافت و جلسه روز گذشته مجلس 

شورای اسلامی هم شاهد همین مباحث بود. 
احتمال واردات 5 میلیون تنی گندم ■

رئیس کمیس��یون کشاورزی مجلس شورای اسلامی در 
جلس��ه علنی روز گذش��ته در نطق میان دستور با انتقاد از 
بی توجهی دولت بویژه حسن روحانی به نظرات کارشناسی 
در رابطه با مس��ائل مختلف از جمله قیمت منطقی خرید 
تضمینی گندم، گفت: چرا شما قیمت تمام شده محصولاتی 
مانند گندم و سویا را که برای امنیت غذایی کشور مهم است، 
نمی پذیرید و دنبال خرید غیرواقعی و زیر قیمت محصول از 
کشاورزان هستید؟ چرا دولت حاضر است گندم و سویا را با 
چند برابر قیمت از خارج خریداری کند اما قیمت واقعی را به 

کشاورزان داخلی نپردازد؟
جواد ساداتی نژاد افزود: شاهدیم کشاورزان مزارع گندم خود 
را به دامداران اجاره می دهند، زیرا درآمدی بالاتر از برداشت و 
فروش محصول با قیمت ۴ هزار تومان به دولت دارد؛ این اقدام 
هشدار به دولت برای واردات گندم در سال ۱۴۰۰ است. امروز 
قیمت تمام شده گندم بر اساس بررسی های کارشناسی بین 
۵هزار و ۵۰۰ تا ۵ هزار و 8۰۰ تومان اعلام شده است، ضرورت 
دارد وزیر جهاد کشاورزی و اعضای شورای قیمت گذاری هر 

چه سریع تر قیمت جدید گندم را تصویب کرده و نشان دهند 
مدافع کشاورزان داخلی هستند. 

س��اداتی نژاد ادامه داد: در صورت عدم موافقت با افزایش 
قیمت متناس��ب گندم، در س��ال جاری باید ۵ میلیون تن 

واردات گندم داشته باشیم. 
شورا برای اصلاح قیمت متقاعد شد ■

روز گذش��ته همچنین جلس��ه ش��ورای قیمت گذاری 
محصولات استراتژیک با حضور برخی مقامات دولتی و فعالان 
صنف کشاورزی برگزار شد. در همین رابطه رئیس نظام صنفی 
کشاورزی و رئیس بنیاد ملی گندمکاران با اشاره به مباحث 
مطرح ش��ده در جلس��ه روز گذشته ش��ورای قیمت گذاری 
محصولات استراتژیک، از متقاعد شدن مسؤولان برای افزایش 
نرخ خرید تضمینی خبر دادند.  عطاءالله هاشمی، رئیس بنیاد 
ملی گندمکاران در رابطه با قیمت فعلی خرید تضمینی گندم 
)۴ ه��زار تومان( گفت: از ابتدای اجرای طرح تضمین خرید 
محصولات کشاورزی، زمانی که این قانون تصویب شد، دست 
کش��اورزان از قیمت گذاری و حضور در جلس��ات کوتاه بود، 
طوری که قیمت در شورای اقتصاد و دولت تعیین می شد و 

تولیدکنندگان نماینده ای در این جلسات نداشتند. 
وی بیان کرد: سال گذشته کمیسیون کشاورزی مجلس 
طی یک طرح، ش��ورای اقتصادی را تشکیل داد، همچنین 
قیمتی را که اول مهر سال گذشته رئیس جمهور اعلام کرد، 
مورد اعتراض کشاورزان واقع شد، به سبب آنکه حتی قیمت 

تولید را هم پوشش نمی داد. 
اعلام نهایی قیمت خرید تضمینی گندم در روزهای آتی ■

هاش��می گف��ت: ب��ه همین خاطر در جلس��ه ش��ورای 
قیمت گذاری تصمیمات بسیار خوبی گرفته شد که خوشبختانه 
حضار جلس��ه راضی بودند قیمت اصلاح شود و به ۵ هزار و 
۵۰۰ تومان برس��د. رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: طی 
طرح دو فوریتی که مجلس تصویب کرده، قیمت های قبلی 
به طور کل از میان برداشته شده است. هاشمی تصریح کرد: 
اگر قیمت ها اصلاح شود ما این اطمینان را می دهیم که گندم 

به سمت شبکه دولتی حرکت کند. 
وی در گفت وگ��و ب��ا مهر، با بیان اینکه نرخ جدید خرید 
تضمینی گندم تعیین نشد اما همه اعضا به این نتیجه رسیدند 
اصلاح قیمت ضروری است، گفت: قرار شد طی چند روز آینده 
آنالیز قیمت تمام شده تولید را انجام دهیم و به جمع بندی 
نهایی در این حوزه برسیم، بر این اساس قیمت جدید خرید 
تضمینی گندم تا شنبه هفته آینده تعیین و اعلام می شود. 

انتقاد از عدم حضور نوبخت ■
هاشمی در ادامه با انتقاد از عدم حضور وزیر اقتصاد و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه در این جلسه، گفت: به نظر می رسد 
آقایان این جلسه را به رسمیت نمی شناسند و افراد دیگری 
را به جای خود می فرستند که این مساله مورد انتقاد دیگر 

اعضای شورا قرار گرفته و به آن اعتراض کرده اند. 
اصلاح قیمت گندم اجتناب ناپذیر است ■

رئیس نظام صنفی کشاورزی و منابع طبیعی کشور هم 
در گفت وگو با مهر، درباره نتیجه جلسه عصر دیروز شورای 
قیمت گذاری محصولات استراتژیک گفت: به دلیل اهمیت این 
مس��اله، بحث های زیادی شد و ما در این جلسه دلایلی که 
اصلاح )افزایش( قیمت خرید تضمینی گندم را اجتناب ناپذیر 
می کند و همچنین تبعات عدم اصلاح قیمت را مطرح و به 

مسؤولان اعلام کردیم در صورت عدم اصلاح قیمت، نه تنها 
سال آینده از کشت این محصول استقبال نمی شود و تولید 
آسیب می بیند، بلکه در سال زراعی جاری نیز دولت نمی تواند 
نیاز کشور را از محل تولید داخل تأمین کند و گندم  تولیدی 
به عنوان خوراک دام مصرف می شود؛ ضمن اینکه بخشی از 

محصول نیز به خارج از کشور قاچاق خواهد شد. 
محمد شفیع ملک زاده اظهار داشت: در نهایت اعضای شورا 
متقاعد شدند قیمت خرید تضمینی گندم باید اصلاح شود 
و با توجه به اینکه نظرات مختلفی درباره قیمت تمام شده 
تولید وجود داشت، قرار شد معاون برنامه ریزی وزارت جهاد 
کشاورزی زمان جدیدی را برای برگزاری جلسه ای تعیین و 

به ما اعلام کند. 
وی افزود: قرار است در این جلسه ما به عنوان تشکل های 
کشاورزی به همراه بخش دولتی، آنالیزهای خود را ارائه و با 
بررسی دقیق و جمع بندی این آنالیزها، قیمت تمام شده تولید 

گندم را مشخص کنیم. 
مل��ک زاده تصریح کرد: با مش��خص ش��دن قیمت تمام 
شده تولید، در نهایت در جلسه بعدی شورای قیمت گذاری 
محصولات استراتژیک که هفته آینده برگزار خواهد شد، نرخ 
جدید خرید تضمینی گندم تصمیم گیری و اعلام خواهد شد.

»وطن امروز« از آخرین تلاش ها برای واقعی کردن قیمت خرید تضمینی گندم گزارش می دهد

نجات گندم  در دقیقه 90 ؟
کشاورزی

 رئیس کمیسیون اصل ۹۰ در گفت وگو با »وطن امروز«، درباره مشکلات و نارسایی های 
سامانه املاک و اسکان گفت: همواره از ایجاد سامانه های شفافیت زا در کمیسیون استقبال 
کرده ایم، س��امانه مذکور هم پس از چند س��ال تلاش ایجاد ش��ده و می تواند موثر باشد اما 

انتقاداتی نیز به آن وارد است.
حجت الاسلام والمسلمین نصر الله پژمانفر افزود: هم اکنون یکی از بازارهایی 
که پولش��ویی در س��طح بالا در آن رخ می دهد، مسکن است. بسیاری از 
افراد با سرمایه های سرگردان، با خریداری ملک و احتکار مسکن مشکلات 
عمده ای را در این حوزه ایجاد می کنند ایضا این افراد مالیاتی هم پرداخت 

نمی کنند، از این رو وجود چنین سامانه ای اتفاق بزرگی است. 
پژمانفر اظهار کرد: در حال حاضر سامانه املاک و اسکان به صورت آفلاین 
فعالیت می کند؛ این یعنی امکان تقاطع گیری در آن وجود ندارد. به عبارت 

دیگر شهروندان صرفا اطلاعات خود را در یک درگاه وارد می کنند و 
هیچ اعتبارسنجی در این باره انجام نمی شود. رئیس کمیسیون 

اصل ۹۰ تصریح کرد: س��امانه در حال حاضر به صورت 
خوداظهاری تکمیل می شود که در این شرایط احتمال 
وارد کردن اطلاعات غلط بسیار بالاست. نماینده مردم 
در مجلس شورای اسلامی گفت: با پیگیری های لازم 
در مجلس ش��ورای اسلامی، مصوب شد اداره پست 

کمک های لازم را برای ارائه کدهای پس��تی و اطلاعات مورد نیاز به وزارت راه وشهرس��ازی 
انجام دهد. سازمان ثبت اسناد، ثبت احوال و دیگر دستگاه ها نیز موظفند برای ارائه اطلاعات 

همکاری های لازم را برای پیشبرد سامانه املاک و اسکان انجام دهند.
 همچنین وزارت امور خارجه موظف ش��د اطلاعات مورد نیاز اتباع خارجی را در اختیار 
سامانه قرار دهد. وی گفت: یکی از مشکلات موجود این است که سازمان ها بر اساس 
هماهنگی و پیوستگی اطلاعات خود را در سامانه ها ثبت نکرده اند و همه اطلاعات، 
متمرکز در یک محل قرار ندارد. بهتر بود پیش از این تجمیع اطلاعات انجام می شد. 
پژمانفر ادامه داد: امیدواریم با اقدامات انجام شده این سامانه بتواند به کاهش 
قیمت مس��کن کمک کند. البته باید زمان لازم به آن داده ش��ود. نماینده مردم 
در مجلس شورای اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه مجلس برای ارتقای 
این سامانه چه اقداماتی می خواهد انجام دهد، اظهار داشت: دستور به سازمان های 
مختلف مبنی بر همکاری با این سامانه نخستین اقدامی بود که انجام شد 
و در همین راستا قرار است هر ماه ۲ بار میزبان دستگاه های دخیل 
در این س��امانه در کمیس��یون اصل ۹۰ باشیم تا اگر مشکلی به 
وجود آمد، به سرعت حل شود. وی در پایان خاطرنشان کرد: 
همچنین تصمیم گرفتیم کارگروه اطلاع رسانی در این باره 
ایجاد کنیم، به این ترتیب که مردم دچار س��ردرگمی در 

این رابطه نشوند.

وز«:  دستگاه ها را موظف به ثبت اطلاعات در سامانه املاک و اسکان می کنیم  رئیس کمیسیون اصل 90 در گفت وگو با »وطن امر

در ماده 5۴ مکرر قانون مالیات های مستقیم آمده است: واحدهای مسکونی 
واقع در شهرهای با جمعیت بیش از یکصد هزار نفر که به استناد سامانه 
ملی املاک و اسکان کشور )موضوع تبصره ۷ ماده 1۶۹ مکرر این قانون( 
به  عنوان »واحد خالی« شناسایی می شوند )یعنی بیش از 12۰ روز خالی 
بمانند( به ازای هر ماه، مش�مول مالیات معادل مالیات بر اجاره به شرح 

زیر خواهند شد:
سال اول: ۶ برابر مالیات متعلقه

سال دوم: 12 برابر مالیات متعلقه
سال سوم به بعد: 18 برابر مالیات متعلقه

 ضرایب سنگین مالیاتی خانه های خالی


